
Betraktelse Johannes döparens dag 2017 
 
Text från Gamla testamentet: Jes 42:5-7 
 
 
 
Vem är en profet? 

 

Alla profeter är inte som Johannes döparen, som bodde i öknen och klädde sig i kamelhår, och 

åt gräshoppor och vildhonung. 

 

En profet är en människa. Och jag skulle kunna sluta där. En profet är en människa. Amen. 

 

Men jag fortsätter. 

 

En profet är en människa bland människor. Varken bättre eller sämre än någon annan människa. 

Man blir inte profet som belöning för att man är extra god och snäll, eller för att man vet mer än 

alla andra. Johannes döparen blev profet redan innan han föddes, innan han hade hunnit tänka 

eller göra vare sig gott eller ont. 

 

Guds profet ska öppna de blindas ögon och befria dem som sitter i mörkret, står det. Minsta 

barn kan säga eller göra någonting som öppnar våra ögon så att vi ser vad som är viktigt i livet, 

så att vi går från mörker till ljus, som det står i texten jag nyss läste. Vuxna och kloka människor 

kan förstås också göra det. Men det måste inte vara en vuxen. 

 

Vem som helst kan alltså vara Guds profet. Det mörker vi behöver bli befriade från är Guds 

frånvaro. Det ljus vi behöver komma in i är Guds närvaro. 

 

Eller rättare sagt, vår upplevelse av Guds frånvaro och närvaro. För Gud är ju alltid här där vi 

själva är. Han är inte långt borta från någon av oss. Men ibland kan man behöva hjälp för att 

hitta vägen från mörkret till ljuset. 

 

Därför vill jag uppmuntra dig att dela med dig av din tro till någon som upplever att Gud är 

långt borta. Det kan vara med ord om Jesus, men det behöver inte vara det. Det kan lika gärna 
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vara ett vänligt ord till någon som behöver det. Eller praktisk hjälp till någon som behöver det. 

Eller någonting annat, som bara du själv vet. 

 

För du är älskad av Gud, vad som än händer. Om den insikten får landa i ditt hjärta kommer du 

att våga vara den du egentligen är. Och då kommer du att vilja dela med dig av den kärlek som 

du själv har fått, till de människor du möter. 

 

Och nu säger jag - amen.  

 


